
Zápis č. 3/2/2022 z riadneho rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska 
10. februára 2022 so začiatkom o 10,00 h. 

 
Prítomní členovia Rady RTVS: Ján Balaščák, Tomáš Caban, Igor Gallo, Dóra 
Hushegyiová, Jozef Chudík, Martin Kákoš, Jarmila Mikušová, Ján Uličiansky 
Neprítomný: Martin Kabát  
Hostia:  
PhDr. Jaroslav Rezník – generálny riaditeľ RTVS 
Mgr. Marek Knut – riaditeľ Sekcie GR RTVS 
Radka Doehring – riaditeľka Sekcie ekonomiky RTVS 
Anton Šulík – riaditeľ Sekcie programových služieb STV 
Mgr. Michal Dzurjanin – riaditeľ Sekcie programových služieb SRo 
Vahram Chuguryan –riaditeľ Sekcie spravodajstva a publicistiky RTVS 
Miesto konania: Zasadačka GR RTVS, 6. posch., Mýtna 1, Bratislava 
 
1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania 
Rokovanie zvolal, otvoril a viedol predseda rady I. Gallo. Na začiatku rokovania privítal 
všetkých prítomných. Skonštatoval, že je prítomných 8 členov rady a rada je schopná 
uznášať sa. Z rokovania sa ospravedlnil M. Kabát. Niektorí členovia manažmentu budú 
pripojení online. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 21/2022: 
Rada RTVS schvaľuje program rokovania v nasledujúcom znení: 

1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania.  
2. Kontrola plnenia uznesení prijatých Radou RTVS v predchádzajúcom období. 
3. Operatívne informácie Rady RTVS a GR RTVS 
4. Rámcová správa o činnosti RTVS, o. i.:  

a) informácia o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia programovej služby 
RTVS; 

b) informácia o návrhu na prevod/prenájom majetku RTVS (spravodajca T. 
Caban);  

c) informácia o verejných obstarávaniach (spravodajkyňa J. Mikušová); 
d) informácia o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle par. 15 ods. 3 

písm. h) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS (spravodajkyňa J. Mikušová);  
e) informácia o zmluvách nad 10 000 eur uzavretých v predchádzajúcom období 

(čl. 7 ods. 2 Štatútu Rady RTVS) (spravodajca M. Kabát); 
f) rôzne. 

5. Komplexná informácia o stave projektu kreatívnych centier RTVS (spravodajca J. 
Chudík) 

6. Komplexná správa o stave národnostného vysielania za rok 2021 (spravodajkyňa D. 
Hushegyiová) 

7. Súbor prijatých opatrení RTVS v zmysle záverov kontroly NKÚ (spravodajca DK) 
8. Odvolanie voči rozhodnutiu RTVS v zmysle zákona o slobode informácií (spravodajca 

T. Caban) 
9. Podnety a sťažnosti 
10. Rôzne 

 
Za: 8 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,  

J. Mikušová, J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
 
 



Strana 2 z 11 
 

2. Kontrola plnenia uznesení prijatých Radou RTVS v predchádzajúcom období 
A. Mozolák odprezentoval plnenia uznesení z ostatných 2-och rokovaní, ktoré sú súčasťou 
priloženého materiálu. 
I. Gallo informoval, že je predložený aj zápis z rokovania DK z 2.2.2022. 
I. Gallo predložil návrhy na uznesenia a dal o nich hlasovať: 
Uznesenie č. 22/2022: 
Rada RTVS berie na vedomie správu o kontrole uznesení z rokovaní 20.1.2021 a 2.2.2022. 
 
Za: 8 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,  

J. Mikušová, J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomný: 1 / M. Kabát /  
Uznesenie bolo prijaté. 
 
Uznesenie č. 23/2022: 
Rada RTVS berie na vedomie Zápisnicu z rokovania Dozornej komisie Rady RTVS z 2.2. 
2022. 
 
Za: 8 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,  

J. Mikušová, J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
3. Operatívne informácie Rady RTVS a GR RTVS 
J. Rezník informoval, že zákon o mediálnych službách bol v NR SR posunutý na marcovú 
schôdzu. 
I. Gallo informoval, že v období medzi rokovaniami odpovedal na viacero novinárskych 
otázok a priebežne o tom informoval aj členov rady. Všetky stanoviská, ktoré dával sú 
v kontexte s debatami na rokovaniach rady. Uviedol, že mu prišli otázky na vystupovanie R. 
Michelka ako nezávislého politológa v RTVS. Myslí si, že oslovovať politológov, ktorí majú 
nedávnu politickú minulosť považuje za vážne reputačné riziko. Nerád by však teraz kádroval 
a bolo by to mimo kompetencie rady. Myslí si, že v tomto konkrétnom príspevku mohli dostať 
priestor aj dvaja politológovia. Prekážajú mu v prípade tohto pána nie jeho vyjadrenia, ale 
ostatné súvislosti spojené s jeho účasťou na nedávnom proteste.  
V. Chuguryan vysvetlil, že v RTVS existuje sloboda tvorcov a každý politológ má svoj 
svetonázor, ktorý často aj aktívne prezentuje. Nevie, či by ho účasť na nejakom proteste 
mala diskvalifikovať z vystupovania vo verejnoprávnom médiu. Úplne bežne sa dáva priestor 
politológom, ktorí napríklad v minulosti pôsobili v politike, alebo vystupovali na protestoch. R. 
Michelko bol oslovený ako politológ, ktorý dlhé roky pôsobil na UK. RTVS podľa neho musí 
dodržiavať pluralitu názorov.  
D. Hushegyiová uviedla, že nebol problém s názorom respondenta, ale s tým, že je politicky 
aktívny v súčasnosti. Považuje to za profesionálne zlyhanie. 
V. Chuguryan sa spýtal, ako je politicky aktívny. 
D. Hushegyiová doplnila, že tak potom bol v minulosti.  
V. Chuguryan zopakoval, že aj mnohí ostatní politológovia boli v minulosti politicky aktívni. 
J. Chudík si myslí, že kádrovanie je cesta do pekla, pretože ak by sa podľa toho išlo, tak aj 
ľudia z tretieho sektora majú aktívnu politickú činnosť. RTVS má podľa neho byť tým, kto 
poskytuje pluralitu názorov.  
I. Gallo zopakoval, že odmieta a vždy odmietal, aby rada robila personálnu politiku. 
Pripomenul, že sa teraz rada zaoberá prípadom, ktorý vyvolal mediálnu diskusiu. Ide tu 
podľa neho o to, že R. Michelko bol spoluorganizátorom protestov proti dohode s USA 
a potom dostane k tejto téme priestor v RTVS ako politológ. V tomto ide podľa neho 
o profesionálne zlyhanie, o ktorom hovorí D. Hushegyiová. 
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M. Kákoš pripomenul, že RTVS má podľa zákona poskytovať informácie o celom spektre 
názorov. Myslí si, že v tomto prípade neprišlo k porušeniu zákona.  
I. Gallo uviedol, že nikto nespochybnil názor, ktorý dotyčný politológ prezentoval. Vysvetlil, 
že to podľa neho nebol dobrý reputačný krok práve z dôvodu, že pred časom organizoval 
protest. 
V. Chuguryan uviedol, že on túto informáciu, že R. Michelko spoluorganizoval protest nikde 
nenašiel a požiadal, aby sa o tom nehovorilo ako o hotovej veci. 
J. Uličiansky súhlasí s názormi D. Hushegyiovej a I. Galla. 
J. Balaščák si myslí, že je vecná chyba, keď sa neuvedie kontext človeka, v ktorom je 
zaradený. Mohlo sa kľudne povedať, ktorý tábor zastupuje v tejto téme R. Michelko a mohol 
dostať priestor aj niekto z druhého tábora.  
V. Chuguryan uviedol, že doteraz nezaznamenal žiaden proti názor voči tomu, čo povedal R. 
Michelko, preto si myslí, že tam nebolo čo vyvažovať.  
I. Gallo uviedol, že R. Michelko vystúpil na tej demonštrácii a je podľa neho otázne, či má 
následne k tejto téme vystúpiť ako politológ.  
V. Chuguryan uviedol, že v tomto kontexte to chápe a pravdepodobne to redaktor, ktorý ho 
tam zaradil, nevedel.  
I. Gallo pripomenul, že rada často chváli spravodajstvo RTVS, ale k takémuto kroku sa musí 
kriticky vyjadriť.  
J. Chudík si myslí, že sa tomu venuje príliš veľká pozornosť. Myslí si, že ak sa má prijať 
názor I. Galla, tak potom bude treba diskvalifikovať polovicu parlamentu, pretože sa vulgárne 
vyjadrujú. Odmieta, aby sa toto dalo do politickej roviny, nemá pocit, že RTVS v niečom 
pochybila.  
J. Rezník uviedol, že RTVS vynakladá veľa úsilia na to, aby spravodajstvo bolo centristické. 
Problém podľa neho spočíva v tom, že časový úsek medzi demonštráciou a odvysielaním tej 
reportáže bol len 24 hodín. Takisto to považuje za problém. Ak tam vystupoval R. Michelko, 
tak tam mal byť uvedený ako účastník demonštrácie a nie ako politológ. Skonštatoval, že 
bodaj by toto bol najvážnejší prehrešok, ktorý sa v médiách deje.  
 
J. Rezník ďalej informoval, že od 1.2.2022 sa novou intendantkou Rádia Devín stala J. 
Orlická. Uviedol, že od nedele večer sa rieši prípad M. Merčiaka. Bude s ním mať pohovor, 
keď sa vráti zo ZOH. Do 24 hodín bol identifikovaný vinník a bol s ním rozviazaný pracovný 
pomer. Je mu ľúto, že sa toto všetko stalo.  
I. Gallo uviedol, že tiež k tomu dával stanovisko pre médiá, kde sa vyjadril, že aj moderátor je 
len človek z mäsa a kostí a M. Merčiak je podľa neho absolútny profesionál, ktorý to 
vyžaduje aj od svojho okolia. Nechce to v žiadnom prípade bagatelizovať a považuje za 
vhodné, aby si po návrate sadli s GR RTVS. Pripomenul, že dotyčný pracovník, ktorý to 
zverejnil, nebol v priamom kontakte s M. Merčiakom a nebola to osobná pomsta. Je 
presvedčený, že šport v RTVS je najlepší v rámci slovenského mediálneho priestoru a M. 
Merčiak je absolútne špičkový športový komentátor. Ale ak by to malo indikovať nejaké 
nezdravé vzťahy, tak to treba riešiť. 
J. Rezník skonštatoval, že vie, že v rámci športovej redakcie sú vzťahy zdravé. Uviedol, že 
mimo pejoratívnych výrazov sa M. Merčiak dožadoval lepšej podpory a lepšieho plnenia 
povinností zo strany spolupracovníkov. To, že to robil spôsobom, ktorý sa nemal dostať na 
verejnosť je druhá vec.  
J. Chudík uviedol, že je to dôsledok celkovej vulgarizácie spoločnosti a poškodilo to povesť 
RTVS. Pripomenul, že každý v živom vysielaní je v takej psychickej situácii ako pilot 
vojenskej stíhačky. Nevraví to ako ospravedlnenie, ale ako vysvetlenie takejto reakcie. Toto 
však išlo mimo živé vysielanie a nemalo sa to dostať na verejnosť.  
D. Hushegyiová uviedla, že ona má konzervatívny názor a takto by človek, ktorý pracuje 
v TV nemal rozprávať a bol to pre ňu šok.  
 
I. Gallo ďalej informoval, že komunikoval s agentúrou SITA a novelizácii zákona o RTVS cez 
pozmeňujúci návrh k mediálnemu zákonu. Vyjadril názor, že by predseda VKM mal radšej 
ako tomuto venovať snahu zmene financovania RTVS.  
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4. Rámcová správa o činnosti RTVS 
a. informácia o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia programovej služby RTVS 
R. Doehring odprezentovala ekonomické ukazovatele za mesiac január: 
„RTVS k 31.1.2022 dosiahla celkové príjmy vo výške 63,68 mil.€, čo predstavuje 36,59 % 
plnenie ročného rozpočtu.  Najvýznamnejší zdroj RTVS – daňové príjmy (úhrady za služby 
verejnosti) dosiahli k 31.1.2021 sumu 10,63 mil.€, čo predstavuje plnenie na 14,48 % 
ročného plánu. Vyššie percentuálne čerpanie vzniklo predovšetkým v dôsledku januárovej 
úhrady zamestnávateľov ako aj fyzických osôb za celý rok 2022. V porovnaní s mesačným 
plánom ide o vyššie čerpanie vo výške 116 tis.€. Do 31.1. 2022 RTVS obdŕžala 0,08 mil. € 
za staré dlhy týkajúce sa obdobia do 31.12.2021.  
RTVS komunikuje s MK SR v súvislosti s dofinancovaním vyššieho výpadku na úhradách 
ako je rozpočtovaných 8 mil.€ v súvislosti s prijatím novely zákona č. 314/2019 Z.z., ktorá 
oslobodila od 1.1.2020 od platenia úhrady poberateľov dôchodkových dávok a dávok v 
hmotnej núdzi. Na základe poslednej aktuálnej analýzy ročný výpadok sa odhaduje vo výške 
12,21 mil.€ t.j. vyšší výpadok vo výške 4,21 mil.€. 
 

 
počet úľava 

2022 - 
počet 

mesiacov 
výpadok 

výpadok 
rok 2022 mesačne 

Počet oslobodených platiteľov 2,32 
eur 291 329 

                          
2,32 
€  12 

    8 110 599 
€    675 883 €  

Počet oslobodených platiteľov 4,64 
eur v 2020-2021 65 215 

                          
4,64 
€  12 

    3 631 171 
€    302 598 €  

Počet platiteľov 4,64 eur od 01/2022 1 920 

                          
4,64 
€  12 

       106 906 
€        8 909 €  

Výpadok k 31.1.2022 358 464     
  11 848 676 
€    987 390 €  

Predpoklad - Počet platiteľov 4,64 
eur oslobodených od 2/2022 do 
12/2022 14 880 

                          
4,64 
€    

       360 806 
€      69 043 €  

SPOLU: 373 344 
  

  12 209 483 
€  1 056 433 €  

Rozpočet 2022 - kompenzácia 
 

                         
     8 000 
000 €  

 

Výpadok v rozpočte na rok 2022 
   

     4 209 
483 €      

 
Nedaňové príjmy predstavovali k sledovanému obdobiu 1,47 mil. € t.j. plnenie na 12,72 %. 
Plnenie sa pohybuje nad úrovňou mesačných plánov v reklame ako aj v ostatných príjmoch. 
Z hľadiska grantov a transferov predstavuje tento príjem k 31.1.2022 sumu 11,50 mil. €, z 
čoho príjem zo Zmluvy so štátom na program predstavuje 11,5 mil.€ v štruktúre STV 9,5 
mil.€ a SRo 2,0 mil.€.  
Celkové výdavky RTVS k 31.1.2022 predstavovali sumu 11,59 mil.€, t.j. 6,66 % plnenie 
ročného plánu. Záväzné ukazovatele t.j. bežné výdavky predstavujú 11,53 mil.€ - plnenie na 
8,01 % a kapitálové výdavky sú vo výške 0,05 mil. € - plnenie na 0,18 %.  
Celkový prebytok bol vo výške 52,10 mil. €.  
K sledovanému obdobiu boli záväzné ukazovatele dodržané.“ 
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M. Dzurjanin odprezentoval rozhlasové vysielanie v poslednom období. Vyzdvihol abonentný 
koncert SOSR. Na Rádiu_FM bola v januári Pohoda_FM live. 
J. Chudík uviedol, že s radosťou zaregistroval, že sa SRo venoval výročiu vzniku Slovenskej 
cirkevnej provincie. 
A. Šulík odprezentoval televízne vysielanie za január. Dvojke veľmi pomohla stabilizácia 
programu po odchode športu. Odprezentoval aj údaje CRN za január 2022.  
V. Chuguryan za spravodajstvo uviedol, že sa informovalo o všetkých aktuálnych témach. 
Venovali sa rastu cien potravín a energií, napätiu na Ukrajine a aj téme obrannej dohody 
s USA. Jednou z hlavných tém bol aj rozmach Omikronu.  
D. Jančovič odprezentoval čísla v rámci online RTVS. 
H. Radová odprezentovala čísla sledovanosti televízneho vysielania za január.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 24/2022: 
Rada RTVS:  

a) berie na vedomie informáciu o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia programovej 
služby RTVS, 

b) konštatuje, že RTVS si v tomto období splnila všetky povinnosti v oblasti televízneho 
a rozhlasového vysielania. 
 

Za: 8 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,  
J. Mikušová, J. Uličiansky / 

Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
b. informácia o návrhu na prevod/prenájom majetku RTVS  
R. Doehring odprezentovala predložený návrh na prenájom. Ide o umiestnenie automatu na 
kávu. 
T. Caban za DK uviedol, že odporúčajú schváliť návrh na prenájom. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 25/2022: 
Rada RTVS v zmysle § 8 ods. 1 písm. m) zákona č. 532/2010 o RTVS v nadväznosti na § 12 
ods. 2 a § 13 ods. 1 písm. h) zákona č. 176/2004 o nakladaní s majetkom verejnoprávnych 
inštitúcií, schvaľuje návrh na prenájom nehnuteľného majetku s nájomcom: ASO Vending, 
s.r.o. 
 

Za: 8 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,  
J. Mikušová, J. Uličiansky / 

Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
c. informácia o verejných obstarávaniach 
M. Knut odprezentoval predložený materiál. K jednotlivým verejným obstarávaniam uviedol aj 
podrobnosti.  
J. Mikušová uviedla, že to prerokovali na DK. Informovala, že niektorých verejných 
obstarávaní sa zúčastňujú ako pozorovatelia zástupcovia DK.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 26/2022: 
Rada RTVS berie na vedomie informáciu o verejných obstarávaniach podľa predloženého 
materiálu. 
 
Za: 8 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,  

J. Mikušová, J. Uličiansky / 
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Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
d. informácia o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle par. 15 ods. 3 písm. h)  
M. Knut odprezentoval všetky predložené zámery.  
J. Mikušová uviedla, že na DK sa pýtali na podrobnosti k viacerým zámerom a odporúčajú 
ich zobrať na vedomie.  
A. Šulík odprezentoval podrobnosti k Duelu šampiónov.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 27/2022: 
Rada RTVS berie na vedomie informáciu o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle 
§ 15 ods. 3 písm. h) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS podľa predloženého materiálu. 

 
Za: 8 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,  

J. Mikušová, J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
e. informácia o zmluvách nad 10 000 eur uzavretých v predchádzajúcom období (čl. 7 
ods. 2 Štatútu Rady RTVS)  
R. Doehring odprezentovala predložený materiál, ktorý obsahoval zoznam zmlúv nad 10 tis. 
€ za december 2021 a január 2022. 
J. Mikušová uviedla, že sa pýtali na podrobnosti k viacerým zmluvám.  
J. Chudík sa spýtal na mechanizmus vyplácania pri zmluve na montáž a demontáž scény pri 
Čo ja viem.  
R. Doehring uviedla, že sa to platí na dvakrát, pri ukončení montáže a pri ukončení 
demontáže.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 28/2022: 

Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie informáciu o zmluvách nad 10 000 € uzavretých 
od predchádzajúceho zasadnutia rady. 
 
Za: 8 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,  

J. Mikušová, J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
f. Priebežná informácia o projektoch v rámci CRN 
J. Chudík ako spravodajca uviedol, že je k dispozícii kompletný prehľad projektov za obdobie 
december 2021 a január 2022. Odporúča zobrať na vedomie. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 29/2022: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Priebežnú informáciu o projektoch v rámci 
CRN. 
 
Za: 8 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,  

J. Mikušová, J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
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Uznesenie bolo prijaté. 
 
5. Komplexná informácia o stave projektu kreatívnych centier RTVS (spravodajca 

J. Chudík) 

M. Knut odprezentoval predložený materiál. Informoval, že teraz prebiehajú hlavne verejné 
obstarávania. Členovia rady dostali predložený aj časový harmonogram ku každému 
kreatívnemu centru.  
J. Chudík ako spravodajca uviedol, že materiál je veľmi dobre a podrobne pripravený. Spýtal 
sa, že či týmito kreatívnymi centrami nevzniká ďalšia vysoká škola takéhoto zamerania, 
pretože má pocit, že po rozbehnutí tohto projektu to budú môcť vysoké školy zabaliť.  
M. Knut uviedol, že sa obracajú na vysoké školy s tým, čo by oni potrebovali a čo im chýba 
vo vzdelávaní. Myslí si, že toto môže byť dobré prepojenie. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 30/2022: 
Rada RTVS:  
a) prerokovala a berie na vedomie Komplexnú informáciu o stave projektu kreatívnych 

centier RTVS, 
b) žiada GR RTVS o predkladanie komplexnej informácie o stave tohto projektu vždy do 40 

dní od skončenia štvrťroka. 
 
Za: 8 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,  

J. Mikušová, J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
6. Komplexná správa o stave národnostného vysielania za rok 2021 

(spravodajkyňa D. Hushegyiová) 

I. Gallo informoval, že o materiál, ktorý si rada vyžiadala uznesením č. 172/2021 v októbri 
minulého roka pri prerokovávaní Priebežnej informácie o jesennej programovej štruktúry 
národnostného vysielania v zmysle Koncepcie národnostného vysielania na roky 2021 – 
2024. 
Pripomenul genézu: 
20. augusta 2020 
Komplexná správa o stave a rozvoji národnostného vysielania RTVS (spravodajkyne D. 
Hushegyiová a I. Nagy) 
 
Uznesenie č. 84/2020: 
Rada RTVS:  

a) Berie na vedomie Komplexnú správu o stave a rozvoji národnostného vysielania 
RTVS od roku 2011 do roku 2020. 

b) Konštatuje, že súčasný stav národnostného vysielania a výroby národnostných 
programov vychádza z legislatívnych a finančných možností RTVS. Pre ďalší rozvoj 
národnostného vysielania, vrátane jeho rozšírenia, je nevyhnutné prijatie 
legislatívnych opatrení súvisiacich so stabilizáciou financovania RTVS. 

c) Ukladá GR RTVS aktualizovať koncepciu vysielania pre národnostné menšiny 
a etnické skupiny, ktorá bude v programovej štruktúre zohľadňovať súčasné 
požiadavky národnostných menšín a etnických skupín.  T: 31.10.2020 

d) Žiada GR RTVS realizovať národnostné vysielanie aj prostredníctvom nových médií. 
e) Ukladá GR RTVS predkladať Rade RTVS pravidelne polročne správu o stave 

národnostného vysielania. 
 
20. novembra 2020 
Priebežná koncepcia národnostného vysielania RTVS (spravodajcovia D. Hushegyiová, I. 
Nagy a M. Kákoš) 
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Uznesenie č. 118/2020: 
Rada RTVS: 
a) berie na vedomie Koncepciu národnostného vysielania Rozhlasu a televízie Slovenska 

na roky 2021 – 2024, 
b) žiada manažment RTVS, aby podľa tejto koncepcie v rozpočte RTVS na rok 2021 

spresnil výdavky na 1. fázu reformy národnostného vysielania RTVS. 
 
27. mája 2021: 
Priebežná informácia o realizácii 1. fázy reformy národnostného vysielania RTVS v zmysle 
Koncepcie národnostného vysielania RTVS (spravodajkyňa D. Hushegyiová) 
Uznesenie č. 87/2021: 
Rada RTVS:  

a) berie na vedomie Priebežnú informáciu o realizácii 1. fázy reformy národnostného 
vysielania RTVS v zmysle Koncepcie národnostného vysielania RTVS, 

b) ukladá GR RTVS predložiť na rokovanie Rady RTVS správu o definitívnej forme 
vysielania pre národnosti v jesennej vysielacej štruktúre.  

 
14.10.2021: 
Uznesenie č. 172/2021: 
Rada RTVS: 

a) prerokovala a berie na vedomie Priebežnú informáciu o jesennej programovej 
štruktúre Národnostného vysielania RTVS v zmysle Koncepcie národnostného 
vysielania RTVS na roky 2021-2024. 

b) žiada GR RTVS predložiť Rade RTVS Komplexnú správu o stave národnostného 
vysielania za rok 2021 
T: 31.1.2022 

 
A. Lovász odprezentoval predložený materiál. Skonštatoval, že v národnostnom vysielaní 
nastali zásadné zmeny v televíznom vysielaní. V rozhlasovom vysielaní sa prejavuje stabilita 
a snažia sa šperkovať jednotlivé relácie. Informoval aj o webovej stránke národnostného 
vysielania. Vysvetlil, že sa mení konkurenčný trh, kde vzniká veľa maďarských 
spravodajských formátov na Slovensku. Maďarskú verziu webu spúšťa aj Denník N. 
Skonštatoval, že je potrebné si vychovávať aj mladých ľudí, čo sa podľa jeho slov aj deje. 
D. Hushegyiová ako spravodajkyňa uviedla: 
„Od manažmentu sme dostali ucelenú, veľmi podrobnú a prehľadnú Správu o národnostnom 
vysielaní RTVS za rok 2021. Materiál obsahuje popis vývoja v redakciách v minulom roku, 
dnešný stav, a presne pomenúva aj problémy ako aj ďalšie potrebné kroky na vývoj tohto 
segmentu verejnoprávneho vysielania na Slovensku. 
V roku 2021 vedenie RTVS z vlastných zdrojov navýšilo rozpočet Sekcie národnostného 
vysielania o 300.000 €. Vďaka tomu sa podarilo zabezpečiť 1. fázu novej Koncepcie 
národnostného vysielania rozhlasu a televízie Slovenska,  ktorú vypracoval manažment ešte 
v roku 2020 a prijala svojim uznesením aj Rada RTVS. Napriek pandemickej situácii  sa 
podarilo zabezpečiť všetky vytýčené ciele tejto rozsiahlej reformy na rok 2021. 
Výrazná zmena sa dosiahla predovšetkým v televíznom vysielaní. Od septembra  sa 
zdvojnásobil vysielací čas, na Dvojke sa zaviedol pravidelný ranný blok pre národnosti. S 
tým vedenie RTVS vyriešilo dlhoročný problém a zabezpečilo pevný a stály  vysielací čas na 
obrazovke STV pre národností. Nové programy – materiál ich presne vymenúva aj s krátkou 
charakteristikou – predstavujú už pestrejšiu paletu žánrov, ale ešte stále chýbajú napríklad 
detské programy v jazykoch národnostných menšín.  
Ako konštatuje materiál, interné prostredie každodenným ranným blokom v televíznom 
vysielaní už dosiahol svoj strop možností. Na ďalší vývoj treba zvýšiť predovšetkým interné 
personálne kapacity v Bratislave aj v Košiciach, ale redakcie musia získať ďalších 
spolupracovníkov aj v externom prostredí. A samozrejme, na 2. fázu reformy potrebuje 
národnostné vysielanie aj adekvátne finančné prostriedky. 
V rozhlasovej časti národnostného vysielania bola najdôležitejšia úloha na minulý rok: 
spustenie maďarskej verzie samostatnej  webovej stránky – je to pilotný projekt. Kvôli 
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pandémii prípravy síce meškali, ale na konci roka 2021 vysielanie už bolo pripravené, 
konkrétnemu spusteniu došlo v januári 2022. 
Aj televízne, aj rozhlasové národnostné vysielanie dlhodobo bojuje s nedostatkom kvalitných 
redaktorov, spolupracovníkov. Napriek tomu, že na Slovensku existujú formy 
vysokoškolského štúdia v tomto odbore, vedeniu sa nepodarilo dostatočným spôsobom 
zabezpečiť z personálnej stránky budúcnosť redakcií. V tomto smere manažment 
národnostného vysielania musí byť aktívnejší. 
Minulý rok ukázal, že bez osobných kontaktov je veľmi ťažké udržať pevný kolektív v 
redakciách. Kvôli pandémii redaktori často pracovali v režime home office, čo mal negatívny 
vplyv na vnútorné prostredie predovšetkým v maďarskom vysielaní Radio Patria. S týmto 
problémom sa redakcia musí čím skôr vyrovnať.“ 
 
I. Gallo si nemyslí, že čitatelia nového projektu spomenutého printu nebudú identickí 
s poslucháčmi Rádia Patria, ale považuje za dôležité, akým spôsobom sa budú vyvíjať nové 
médiá v národnostnom vysielaní. Myslí si, že Patria24 by mohla mať napríklad aj rómsky 
alebo rusínsky podcast.  
A. Lovász skonštatoval, že Patria24 sa bude prelínať sčasti aj do iných jazykov, pretože robiť 
pre niektoré malé menšiny samostatné plnohodnotné weby nemá význam z hľadiska 
hospodárnosti.  
I. Gallo vysvetlil, že on za podcast považuje tvorbu samostatného obsahu a nie zostrihanie 
už odvysielaného obsahu.  
I. Gallo prerušil rokovanie o tomto bode s tým, že sa cez prestávku naformuluje uznesenie. 
 
7. Súbor prijatých opatrení RTVS v zmysle záverov kontroly NKÚ (spravodajca 

DK) 

I. Gallo informoval, že materiál je predložený na základe uznesenia č. 241/2021 
z 16.12.2021, kedy rada prerokovala priebežnú informáciu o plnení opatrení NKÚ. Keďže 
termín zo strany NKÚ na splnenie opatrení bol 31.1.2022, tak teraz je predložená definitívna 
informácia o splnení týchto opatrení zo strany manažmentu RTVS. 
Kontrola NKÚ SR v RTVS prebehla od februára 2021 do augusta 2021 s tým, že RTVS bola 
oboznámená s obsahom protokolu o výsledku kontroly 27.9.2021. 
Rada RTVS o správe NKÚ rokovala na mimoriadnom rokovaní 2.11.2021, kedy sa rokovania 
zúčastnil aj predseda NKÚ K. Mitrík. 
Na tomto rokovaní rada prijala uznesenie: 
Uznesenie č. 184/2021: 
Rada RTVS: 

1. Prerokovala a berie na vedomie Správu NKÚ SR o výsledku kontroly Zmluvné vzťahy 

v RTVS. 

2.  

a) Stotožňuje sa so závermi NKÚ SR, že kompenzácie výpadku z úhrad za služby 

verejnosti v dôsledku prijatej legislatívy neboli pre RTVS zo strany štátu adekvátne 

a že povinnosťou štátu je zabezpečiť financovanie verejnoprávnej inštitúcie tak, aby 

bol tento výpadok príjmu zo strany štátu dorovnaný,  

b) žiada GR RTVS, aby v zmysle záverov kontroly NKÚ SR inicioval rokovanie  

s  Ministerstvom kultúry SR o zadefinovaní stratégie rozvoja RTVS v kontexte jej 

dlhodobo udržateľného financovania. 

3.  

a) Konštatuje, že kontrola NKÚ SR poukázala na nedôsledné dodržiavanie internej 

dokumentácie riadenia RTVS, ktoré môže vyvolávať pochybnosti o hospodárnosti, 

efektívnosti a účinnosti v procese prípravy programov, 

b) žiada GR RTVS, aby bezodkladne urobil všetky opatrenia v procese pred 
uzatvorením zmluvných vzťahov tak, aby sa vylúčili akékoľvek podozrenia 
z prípadného nehospodárneho a neefektívneho nakladania s finančnými 



Strana 10 z 11 
 

prostriedkami RTVS a predložil Rade RTVS súbor týchto opatrení na zasadnutie 
Rady RTVS 11.11.2021. 

 
Následne 11.11.2021 Rada RTVS prerokovala Súbor opatrení RTVS vyplývajúcich z kontroly 
NKÚ, kde je termín do 31.1.2022. Prijala toto uznesenie: 
Uznesenie č. 193/2021: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Súbor opatrení vyplývajúcich zo záverov 
kontroly NKÚ v RTVS. 
Poslednýkrát o tom rada rokovala už na spomenutom rokovaní 16.12.2021. 
M. Knut odprezentoval súbor prijatých opatrení a považuje túto úlohu za splnenú. 
J. Mikušová uviedla, že ešte do konca februára treba prijať smernicu o výrobe programov 
a bude to kompletne splnené. Myslí si, že zo strany RTVS bolo urobené všetko tak, ako to 
NKÚ vyžadoval.  
J. Chudík považuje za prijaté opatrenia za transparentné a nepochybuje o tom, že boli 
eliminované pripomienky NKÚ.  
I. Gallo prerušil rokovanie o tomto bode s tým, že sa cez prestávku naformuluje uznesenie. 
 
8. Odvolanie voči rozhodnutiu RTVS v zmysle zákona o slobode informácií 

(spravodajca T. Caban) 
Rokovanie o tomto bode sa uskutočnilo v neverejnom režime.  
 
Po neverejnom rokovaní dal I. Gallo hlasovať o návrhu na uznesenia: 
K bodu č. 8: 
Uznesenie č. 31/2022: 
Rada RTVS v zmysle § 8 ods. 1 písm. p) zákona č. 532/2010 Z. z. o Rozhlase a televízii 
Slovenska a o zmene a doplnení niektorých zákonov a § 19 ods. 3 zákona č. 211/2000 Z. z. 
o slobodnom prístupe k informáciám a o zmene a doplnení niektorých zákonov (zákon o 
slobode informácií) a podľa § 59 ods. 2 zákona č. 71/1967 Zb. o správnom konaní (správny 
poriadok) zamieta odvolanie Ing. Zdenky Kramplovej, proti Rozhodnutiu Rozhlasu a televízie 
Slovenska (ďalej len „RTVS“), sp. zn.: 32/2022 o odmietnutí sprístupnenia časti 
požadovaných informácií zo dňa 18.01.2022 a potvrdzuje Rozhodnutie RTVS, sp. zn.: 
32/2022 o odmietnutí sprístupnenia požadovaných informácií zo dňa 18.01.2022. 
 
Za: 8 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,  

J. Mikušová, J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
 
K bodu č. 6: 
Uznesenie č. 32/2022: 
Rada RTVS: 

a) prerokovala a berie na vedomie Komplexnú správu o stave národnostného vysielania 
RTVS za rok 2021, 

b) konštatuje, že v roku 2021 prišlo po dlhšom období k zásadným pozitívnym zmenám 
v národnostnom vysielaní RTVS v zmysle naplnenia 1. fázy reformy národnostného 
vysielania RTVS,  

c) odporúča manažmentu RTVS venovať zvýšenú pozornosť online prostrediu v rámci 
národnostného vysielania RTVS. 

 
Za: 8 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,  

J. Mikušová, J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
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K bodu č. 7: 
Uznesenie č. 33/2022: 
Rada RTVS: 

a) prerokovala a berie na vedomie Súbor prijatých opatrení RTVS v zmysle záverov 
kontroly NKÚ, 

b) konštatuje, že prijaté opatrenia zo strany RTVS vytvárajú predpoklady na  
odstránenie akýchkoľvek podozrení z prípadného nehospodárneho a neefektívneho 
nakladania s finančnými prostriedkami RTVS. 

 
Za: 8 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,  

J. Mikušová, J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
 

9. Sťažnosti a podnety 
I. Gallo informoval, že je potrebné prerokovať podnet poslankyne NR SR J. Žitňanskej, ktorá 
poslala podnet od občana, ktorý poukázal na nevhodné vyjadrenie A. Bičana v relácii 5 proti 
5. 
J. Rezník informoval, že na základe tohto podnetu vykonal pohovor s dramaturgičkou tohto 
programu a obrátil sa aj na dodávateľa programu a vysvetlil im, že toto sa už nemôže stať 
a považuje to za neakceptovateľné. 
T. Caban skonštatoval, že napomenutie dramaturgičke považuje za dostatočné a rovnako aj 
A. Bičan sa za to ospravedlnil. Považuje za potrebné, ak príde zo strany RVR nejaká sankcia 
pre RTVS, aby sa následne vymáhala od dodávateľa. 
 
10. Rôzne  
I. Gallo poďakoval všetkým zúčastneným za spoluprácu a ukončil rokovanie Rady RTVS. 
 
V Bratislave 17.2.2022. 
Zapísal: Adam Mozolák     
tajomník Rady RTVS 
 
Overovateľ: 
Martin Kabát 
 
 

Mgr. Igor Gallo 
       predseda Rady  

Rozhlasu a televízie Slovenska 
 
 
Kompletný zvukový záznam z rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska prehľadne 
usporiadaný podľa prerokovávaných bodov je možné si vypočuť na www.rtvs.sk. 
 

http://www.rtvs.sk/

